



Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

PRESS RELEASE

Oct 27th, 2014

Representative of Japan Participates in the Olive Harvest in Tubas and Celebrates the Opening of Japan-Funded “School Expansion” Project in Aqqaba village

On Monday, October 27, Ambassador for Palestinian Affairs and Representative of Japan to the PA, Junya Matsuura and the Governor of Tubas, Mr. Rabeeh Al Khandaqgee joined farmers in Aqqaba Village in Tubas to participate in this year’s olive harvest as part of the opening ceremony of the Japan-funded “School Expansion” project, a grassroots project implemented by Aqqaba Municipality that promotes children’s right to learn and play in an appropriate learning environment.

This project was funded by the Government of Japan on February 2014 through the Japan’s Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP) with the amount of \$ 118,418. The municipality constructed two new floors consisting of three classrooms each above the existing Aqqaba girls’ school building, to accommodate around 200 students in the 1st and 2nd grades who were studying inside a village mosque.

Mr. Matsuura in his speech emphasized Japan’s firm commitment of supporting Palestinian people from human security perspective as well as the importance of implementing social and economic development projects needed for Palestinian communities.

Since 1993 the Government of Japan has extended its official development assistance exceeding \$1.47 billion, to the Palestinians. GGP projects have been formulated in collaboration with the Palestinian Authority through MoPAD since 2010.

-END-



Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp



Mr. Matsuura checking one of the new classrooms built by the Japanese Assistance



Mr. Matsuura participating in the Olive Harvest



Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

2014/10/27

بيان صحفى

ممثل اليابان يشارك بموسم قطف الزيتون في طوباس ويحتفل بافتتاح المشروع الياباني "توسعة مدرسة عقابا للنبات"

اليوم، 27 تشرين اول، شارك سفير الشؤون الفلسطينية وممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية السيد جونيا ماتسوورا و عطوفة محافظ طوباس السيد ربيع الخندقجي المزارعين في قرية عقابا في طوباس موسم قطف الزيتون كجزء من برنامج حفل افتتاح مشروع "توسعة مدرسة عقابا للنبات" الياباني، وهو مشروع للمجتمع المحلي تم بتنفيذ بلدية عقابا لتعزيز حق الأطفال التعلم واللعب في بيئة تعليمية مناسبة.

مولت حكومة اليابان هذا المشروع في شباط 2014 تحت اطار منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الانساني بمبلغ 118,418 دولار. حيث قامت البلدية ببناء طابقين فوق مبنى المدرسة الحالي، كل منهما مكون من ثلاث غرف صفية، وذلك لصالح 200 طالبة تقريبا في الصفين الأول والثاني الأساسيين حيث كُنّ يدرسن داخل مسجد في القرية.

وأعرب السيد ماتسوورا في كلمته عن عزم حكومة اليابان بدعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني، وأكد على أهمية تنفيذ المشاريع التنموية الاقتصادية الاجتماعية والتي تحتاجها المجتمعات الفلسطينية.

قدمت اليابان مساعداتها للفلسطينيين منذ 1993 لتصل الى ما يزيد عن 1.47 مليار دولار. ومنذ عام 2010، بدأت صياغة المشاريع الأهلية والأمن الإنساني تتم بالتعاون مع السلطة الفلسطينية من خلال وزارة التخطيط والتنمية الادارية.